
Protokół 31/2012 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa Ochrony Środowiska i Planu Miejscowego Rady 

Miejskiej w Strykowie odbytego w dniu 13 grudnia 2012 roku 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz osoby zaproszone wg załączonej listy 

obecności. 

Powitał zebranych i posiedzenie prowadził Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska i Planu Miejscowego Rady Miejskiej w Strykowie Pan Czesław Polit. 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Wydanie opinii do projektu budżetu Gminy Stryków na 2013 rok. 

2. Sprawy różne, w tym opiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję RM. 

Przewodniczący Komisji zaproponował zmianę porządku obrad polegająca na zamianie 

punktów: 

 

1. Sprawy różne, w tym opiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję RM.  

2. Wydanie opinii do projektu budżetu Gminy Stryków na 2013 rok. 

Porządek posiedzenia po zmianie został przyjęty jednogłośnie. Nieobecny radny Witold 

Śliwkiewicz. 

Ad.1.  

Pani Bożena Motylińska zastępca burmistrza M-G Stryków powiedziała, że temat odpadów 

to bardzo trudny problem dla nas wszystkich, nie wiadomo, czy uchwały są prawidłowe, jest 

to nowość dla wszystkich. Pani Motylińska poprosiła o przedstawienie krótkiej informacji na 

temat zakładu utylizacji pana Przemysława Milczarka ze Związku Międzygminnego BZURA. 

Pan Przemysław Milczarek poinformował, że teren w Piaskach Bankowych został 

wykupiony przez Związek, odbył się przetarg na projektanta, 23 listopada br. została 

podpisana umowa, która przewiduje termin miesięcy na wykonanie projektu. Koszt budowy 

zakładu szacuje się na 70 mln zł, 15% koszt gmin, pozostałe środki zewnętrzne. Zakład 

będzie się składał z 3 części: sortowni, kompostowni i niecki składowania.  Jest uzgodnienie 

RDOŚ, teraz wójt powinien wydać decyzje środowiskową. Budowa zakładu jest ujęta w 

Wojewódzkim Planie jako instalacja regionalna. Czas realizacji obiektu to ok. 1,5 roku. Jeśli 

chodzi o projekty uchwał to Związek pomagał gminom w przygotowaniu szkieletów uchwał, 

są to sprawy ważne, bo dotyczą ludzi i płacenia podatków.  

Pani Bożena Motylińska zaprezentowała projekty uchwał w sprawie: 

 przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Stryków –  pani burmistrz przedstawiła zmiany do poprzedniego regulaminu: Rozdział 

II § 4 punkt 1 i 2; § 5 – obowiązki właściciela nieruchomości, punkt 1  do 3 – dotyczą 

kwestii osiągnięcia efektu ekologicznego. Komisja zaproponowała zmianę: w § 5 ust. 2 

pkt 2 słowa: „ w terminie 24 miesięcy” zastąpić słowami: „w terminie do 12 miesięcy”. 

§ 8 ust. 4 – znalazł się zapis: ”wyłącznie w pojemnikach metalowych lub z tworzywa 

sztucznego”, Regulamin zawiera podział dla różnego rodzaju zabudowy, § 13 – mówi o 

odpadach biodegradowalnych. Rozdział 5 to wymagania wynikające z wojewódzkiego 

planu zagospodarowania odpadami.    



 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Stryków ze zmianami:  

 w § 5 ust. 2 pkt 1 po słowie w terminie dopisać słowo „do”, 

 w § 5 ust. 2 pkt 2 słowa: „ w terminie 24 miesięcy” zastąpić słowami: „w terminie do      

  12 miesięcy”, 

 w § 5 ust. 5 pkt 1 wykreślić słowa „do kanalizacji deszczowej”, 

 w § 14 ust. 2 pk 1 wykreślić słowa „i tektury”. 

Głosowanie: 6 głosów za 

                     0 głosów przeciw 

                     0 głosów wstrzymujących się  

 

 wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy  

 

godz. 11.40 na posiedzenie przybył radny Witold Śliwkiewicz  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, 

na których zamieszkują mieszkańcy.  

Głosowanie: 6 głosów za 

                     0 głosów przeciw 

                     1 głos wstrzymujący się  

 

 szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów   

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów   

Głosowanie: 7 głosów za 

                     0 głosów przeciw 

                     0 głosów wstrzymujących się  

 

 wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości stawki tej opłaty  

Pani Bożena Motylińska poinformowała, że dokonaliśmy kalkulacji opłat, uwzględniono 

wskaźniki statystyczne, dane dostępne w gminie.  

 

Przewodniczący Rady Paweł Kasica pytał czy będzie możliwość obniżenia stawek, jeżeli po 

przetargu cena będzie niższa.  

 

Pani Bożena Motylińska odpowiedziała, że nie wiemy jaka cena ukształtuje się w wyniku 

przetargu, nie mamy doświadczenia, ale jeżeli kwota po przetargu będzie niższa, to będzie 

przyczyna do obniżenia stawki, ale podwyższenia też.  

 

Przewodniczący Rady Paweł Kasica zgłosił wniosek, aby stawkę za odpady mieszane ustalić 

w wysokości 13 zł.  



Radny Łukasz Orłowski zaproponował stawki 12 zł – odpady niesegregowane, 6 zł odpady 

segregowane, a jeżeli braknie środków to gmina powinna dołożyć. Nasza gmina postrzegana 

jest jako bardzo bogata, tak burmistrz wypowiada się w mediach, mieszkańcy oczekują jakiejś 

ulgi, w 2013 roku moglibyśmy obniżyć te kwoty.  

 

Pani Bożena Motylińska odpowiedziała, że gmina nie może finansować odbioru odpadów.  

 

Radny Marek Gierat pytał czy są inne możliwości naliczania opłat. 

 

Pani Bożena Motylińska odpowiedziała, że stawki można naliczać od osoby zamieszkałej w 

danej nieruchomości, powierzchni mieszkaniowej, zużytej wody, gospodarstwa domowego. 

W cenie 14 zł mieści się wywóz mieszanych odpadów i jest to cena tego odbioru. Obecnie 

ustawodawca nie przewidział możliwości podziału ani na mieszkańców wsi czy miasta, jeżeli 

wybieramy stawkę od osoby, to wszystkie osoby płacą jednakową stawkę, nie ma 

optymalnego rozwiązania i różnicowania.  

 

Radny Sławomir Źródło mówił, że jeżeli ktoś obecnie płacił za 1 pojemnik, to było to chyba 

ekonomicznie skalkulowane, a teraz będzie płacił za 9 lub 7 pojemników, skąd ta kalkulacja. 

Pytał, dlaczego osoby, które płacą będą ukarane. Radny pytał o sytuację gdy zadeklaruje się 

segregacje, co z odpadami niesegregowanymi, gdzie je oddać, bo takie będą.  

 

Pani Bożena Motylińska odpowiedziała, że nikt nie zakładał sytuacji, ze ktoś nie będzie 

płacił. Odpady te można oddać jako niesegregowane płacąc jak za segregowane.  

 

Radny Marek Gierat pytał, czy nadal będzie można segregować odpady do istniejących 

koszy na selektywna zbiórkę za 8 zł.  

 

Pani Bożena Motylińska potwierdziła, że będzie można odpady segregowane oddawać do 

istniejących kontenerów do tego przeznaczonych.  

 

Radny Karol Lenart mówił, że martwią go koszty rodzin wielodzietnych, ponieważ nie ma 

zróżnicowania na dzieci i osoby dorosłe. Cel także nie jest osiągnięty jeśli chodzi o 

działkowców.  

 

Radny Witold Śliwkiewicz mówił, że ¼ mieszkańców nie zapłaci. Wydaje paczki 

żywnościowe i widzę biedę, która jest coraz większa - mówił. Wzrosły podatek od 

nieruchomości, wprowadzono podatek śmieciowy, a mieszkańcy ubożeją.  

 

Wniosek Przewodniczącego Rady o zmniejszenie opłaty za odbiór odpadów mieszanych z 14 

zł na 13 zł  

Głosowanie: 5 głosów za 

                     1 głos przeciw 

                     1 głos wstrzymujący się  

 

Radny Łukasz Orłowski pytał z jakiego wzrostu to policzono, jak ma wytłumaczyć 

wyborcom, że została zaproponowana taka a nie inna kwota.  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwał w sprawie wyboru metody ustalania opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalania wysokości stawki tej opłaty ze 

zmianą w § 2 ust, 2 - kwotę 14 zł zastąpić kwotą 13 zł. 



Głosowanie: 4 głosy za 

                     1 głos przeciw 

                     1 głos wstrzymujący się  

 

 określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia terminu, 

częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi.   

Głosowanie: 5 głosów za 

                     0 głosów przeciw 

                     0 głosów wstrzymujących się  

 

Dalej w sprawach różnych radny Marek Gierat poprosił ponownie o załatanie dziur w drodze 

w m. Sadówka (Pludwińska). 

 

Radny Witold Śliwkiewicz wnioskował o wyrównanie równiarką i zasypanie nierówności w 

ul. Kolejowej w Bratoszewicach (przy DK 14).  

 

Ad. 2.  

Odnośnie projektu budżetu radny Witold Śliwkiewicz pytał co zaważyło, że nie ma 

modernizacji oczyszczalni oraz ul. Zatorze w Bratoszewicach.  

 

Burmistrz Andrzej Jankowski odpowiedział, że trwają prace projektowe ul. Zatorze i 

rozwiązania kwestii odwodnienia. Było spotkanie z właścicielami, pan Śliwkiewicz Witold 

nie zgodził się na użyczenie działki.  

 

Radny Witold Śliwkiewicz powiedział, że wszystko byłoby dobrze, gdyby nie pan 

Kowalczyk, który chodzi i mnie pomawia. Była granica, pomiary, nikt do nikogo nie miał 

pretensji. Moja działka do 74 ary i 4 rowy, są inne koncepcje odwodnienia. Pan Kowalczyk 

kopał staw i nie poradził się, zrobił bezodpływowy staw, bez rowów odpływowych nie będzie 

to skutkować.  

 

Więcej pytań do pro jektu budżetu nie zgłoszono.  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu Gminy Stryków na rok 2013 wraz z 

autopoprawką Burmistrza Miasta-Gminy Stryków do projektu budżetu na rok 2013 

oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2013 -2020. 

Głosowanie: 5 głosów za 

                     0 głosów przeciw 

                     0 głosów wstrzymujących się  
Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała E. Tomczak.   
                              

                               Przewodniczący  

Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Planu 

Miejscowego Rady Miejskiej w Strykowie Rady  

Czesław Polit 

 


